
J.nr. M 2034-0002 

Den 14. december 2005

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 59 MPU (alm. del – bilag) stillet 
af Folketingets Miljø- og Planlægningsudvalg den 29. november 2005.

Spørgsmål  nr. 59:
”Hvilke planer har ministeren om at ændre regler, vejledninger og praksis så-
ledes at medicinrester, andre miljøgifte og resistente bakterier fjernes ved 

kilden før spildevandet ledes til rensningsanlæg”.

Svar:
Som redegjort for i mit svar på spørgsmål 58 mener jeg ikke, at vi har nogen 

omfattende forurening som følge af udledning af spildevand fra sygehuse. 

Men, som jeg også nævner i mit svar, skal vi altid være opmærksom på risi-

koen ved afledning af hospitalsspildevand til kommunale spildevandsanlæg.

Reglerne på området er udformet således, at det er kommunerne som mil-

jømyndighed, der er forpligtet til at sikre, at spildevand fra sygehuse ledes til 

offentlig kloak, uden at det resulterer i problemer i forhold til vandmiljøet. 

I forhold til medicinrester i udledningen fra sygehusene skal det vurderes, 

hvad der er miljømæssigt forsvarligt at aflede til kloaknettet. Dermed skal de 

almindelige retningslinier, som Miljøstyrelsen har givet i sin tekniske vejled-

ning om tilslutning af industrispildevand til offentlige spildevandsanlæg, føl-

ges i denne forbindelse. I vejledningen peger Miljøstyrelsen på, at kommu-
nerne ved sygehuse specifikt bør inddrage problematikken om antibiotikare-

sistens.

Så med den lovmæssige regulering af spildevandsområdet og den tilhøren-
de tekniske vejledning har vi i høj grad allerede taget væsentlige tiltag til at 

sikre vandmiljøet. Vi forventer naturligvis, at kommunerne på dette grundlag 

stiller de nødvendige krav til sygehusene. 
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